

Amtliche Bekanntmachung der Fachhochschule Südwestfalen

- Verkündungsblatt
der Fachhochschule Südwestfalen -

Baarstraße 6, 58636 Iserlohn

Nr. 1321

Ausgabe und Tag der Veröffentlichung: 08.01.2025

Die nachstehende Stellenausschreibung
zur Besetzung einer
**Professur in Intercultural Business Communication &
Business English**

(Bes.-Gr. W2)

an der Fachhochschule Südwestfalen, am Standort
Soest, im Fachbereich Elektrische Energietechnik

wird hiermit hochschulöffentlich bekannt gegeben:



The South Westphalia University of Applied Sciences – Soest Campus – invites applications for the position of

Professor in Intercultural Business Communication & Business English

(Bes.-Gr. W 2)

at the Center for Business Education (Faculty of Electrical Engineering) at the earliest opportunity

Responsibilities – Academic teaching and practice-oriented research

- Application-oriented teaching with a focus on the bachelor's degree course "Business Administration with Informatics". The programme is entirely taught in English and is aimed at international students from currently more than 65 nations. You will teach several modules in the field of Intercultural Communication, Business Communication, modules related to Soft Skill Training, and Business & Academic English.
- Application-oriented teaching in the field of Intercultural Business Communication in the degree courses Industrial Engineering (Bachelor), International Management and Information Systems (Master), and Advanced Engineering and Engineering Management (Master), and others as required.
- Coordination of the lecturers in the English, Soft Skills, and Technical English modules. Development of a language center.
- Based on your expertise in Intercultural Business Communication and professional experience, you will contribute to the development of curricula.
- Supporting students in their preparation for studying abroad / international work experience.
- Further development of existing international contacts and establishing new ones.
- Willingness to acquire third-party funding for own research activities.
- Based on your academic and professional experience, engage and advance research at the Center for Business Education and drive interdisciplinary research cooperations.
- Active participation in the academic self-administration.
- Conducting on-campus and online courses on Saturdays if applicable, with Saturday work being compensated for on another day of the week; creation of teaching materials for self-study
- Conducting courses at all university locations.

Competencies – scientifically sound and practice-oriented

- Above-average university degree either in the field of economics / international business or comparable in combination with relevant practical experience in the field of intercultural communication / business communication / linguistics or above-average university degree in the field of communication sciences / linguistics or comparable in combination with relevant practical experience in the field of economics / international business.
- Outstanding doctoral degree in one of the fields described above or a comparable scientific qualification.
- Relevant experience in teaching and developing curricula in line with the vacant profile.
- A minimum of 5 years of working experience, at least 3 of them outside academia.
- Excellent didactic skills (especially regarding eLearning and modern teaching concepts).

- German language skills at a native level.
- Demonstrated English language proficiency at a native level.
- Teaching competence and pedagogical aptitude.

Our offer

- Attractive and diverse activities at one of the largest state universities of applied sciences in North Rhine- Westphalia.
- Independent structuring of teaching and research.
- Diverse and international student body and an open-minded team of lecturers with a wide range of international contacts.
- Family-like work atmosphere in a modern environment.
- Strong links to enterprises in the economic region of South Westphalia, the largest industrial region in North Rhine-Westphalia with more than 160 world market leaders.
- Compatibility of work, family, and private life.
- Living and working in a pleasant region with high leisure benefits and attractive cost of living.

Application

You can find detailed information on the conditions of employment and the legal framework on online at www.fh-swf.de/cms/stellen

For further questions, please contact:

Prof. Dr. Tobias Weiß, weiss.tobias@fh-swf.de

Applications from women are expressly encouraged and will be given preferential consideration in accordance with the State Equal Opportunities Act of North Rhine-Westphalia (NRW), provided they possess equal suitability, qualifications, and professional performance, unless overriding reasons related to another applicant prevail. Applications from suitable individuals with severe disabilities and those with equivalent status under Section 2 (3), Part 1 of the German Social Code IX (SGB IX) are also welcomed.

Please apply by quoting **job offer-no. 55/2024** and submitting the following documents

- Cover letter
- Résumé, certificates
- List of publications
- List of courses taught
- Presentation of research strategy
- Description of teaching strategy (incl. presentation of possible focus modules; additional modules are also welcome)
- Teaching video on "Intercultural Conflict Management" (max. 10 min.)

by **29.01.2025** via our online application portal at www.fh-swf.de/cms/stellen



www.fh-swf.de



Die Fachhochschule Südwestfalen – Campus Soest – schreibt folgende Stelle aus:

Professor in Intercultural Business Communication & Business English

(Bes.-Gr. W 2)

am Center for Business Education des Fachbereichs Elektrische Energietechnik
zum nächstmöglichen Zeitpunkt.

Aufgaben – wissenschaftliche Lehre und praxisorientierte Forschung

- Anwendungsorientierte Lehre mit Schwerpunkt im Bachelorstudiengang Business Administration with Informatics (BBA). Das Programm wird vollständig in Englisch unterrichtet und richtet sich an internationale Studierende aus derzeit mehr als 65 Nationen. Sie lehren mehrere Module im Bereich der Interkulturellen Kommunikation, Unternehmenskommunikation, Soft-Skill-Training sowie Business & Academic English.
- Anwendungsorientierte Lehre im Bereich der Interkulturellen Unternehmenskommunikation in den Studiengängen Wirtschaftsingenieurwesen (Bachelor), International Management and Information Systems (Master), Advanced Engineering and Engineering Management (Master) sowie weiteren Studiengängen nach Bedarf.
- Koordination der Lehrenden in den Modulen Englisch, Soft Skills und Fachenglisch. Entwicklung eines Sprachzentrums.
- Auf Grundlage Ihrer Expertise in Interkultureller Unternehmenskommunikation und Ihrer beruflichen Erfahrung tragen Sie zur Weiterentwicklung der Curricula der o.g. Studiengänge bei.
- Unterstützung der Studierenden bei der Vorbereitung auf ein Auslandsstudium oder internationale Berufserfahrung.
- Weiterentwicklung bestehender internationaler Kontakte und Aufbau neuer Kooperationen mit Hochschulen und Unternehmen.
- Bereitschaft zur Einwerbung von Drittmitteln für eigene Forschungsaktivitäten.
- Basierend auf Ihrer wissenschaftlichen und beruflichen Erfahrung beteiligen Sie sich aktiv an der Forschung am Center for Business Education und engagieren sich in interdisziplinären Forschungsk Kooperationen.
- Aktive Teilnahme an der akademischen Selbstverwaltung.
- Durchführung von Lehrveranstaltungen auch an Samstagen – für Samstagslehre in berufsbegleitenden Studienformen gibt es einen Ausgleich an einem anderen Wochentag
- Durchführung von Lehrveranstaltungen an allen Standorten der Hochschule

Kompetenzen – wissenschaftlich fundiert und praxisorientiert

- Überdurchschnittlicher Hochschulabschluss entweder im Bereich Wirtschaftswissenschaften / International Business oder vergleichbar, kombiniert mit einschlägiger praktischer Erfahrung im Bereich interkultureller Kommunikation / Unternehmenskommunikation / Linguistik, oder überdurchschnittlicher Hochschulabschluss im Bereich Kommunikationswissenschaften / Linguistik oder vergleichbar, kombiniert mit einschlägiger praktischer Erfahrung im Bereich Wirtschaftswissenschaften / International Business.
- Hervorragende Promotion in einem der oben genannten Bereiche.

- Relevante Erfahrung in der Lehre und Curriculum-Entwicklung, die dem ausgeschriebenen Profil Intercultural Business Communication & Business English in der Hochschulbildung oder vergleichbar entspricht.
- Mindestens 5 Jahre Berufserfahrung, davon mindestens 3 Jahre außerhalb des Hochschulbereichs.
- Hervorragende didaktische Fähigkeiten (insbesondere im Hinblick auf E-Learning und innovative Lehrkonzepte).
- Deutsche Sprachkenntnisse auf muttersprachlichem Niveau.
- Nachgewiesene Englischkenntnisse auf muttersprachlichem Niveau.
- Lehrkompetenz und pädagogische Eignung.

Wir bieten Ihnen

- Attraktive und vielfältige Tätigkeiten an einer der größten staatlichen Fachhochschulen in Nordrhein-Westfalen.
- Selbstständige Gestaltung von Lehre und Forschung.
- Vielfältige und internationale Studierendenschaft sowie ein aufgeschlossenes Team von Lehrenden mit einem breiten Netzwerk an internationalen Kontakten.
- Familiäre Arbeitsatmosphäre in einem modernen Umfeld.
- Starke Verbindungen zu Unternehmen in der Wirtschaftsregion Südwestfalen, der größten Industrieregion in Nordrhein-Westfalen mit über 160 weltmarktführenden Unternehmen.
- Vereinbarkeit von Beruf, Familie und Privatleben.
- Leben und Arbeiten in einer angenehmen Region mit hohem Freizeitwert und attraktiven Lebenshaltungskosten.

Bewerbung

Ausführliche Informationen zu den Einstellungsvoraussetzungen und rechtlichen Rahmenbedingungen finden Sie im Internet unter www.fh-swf.de/cms/stellen

Bei weiteren Fragen wenden Sie sich bitte an:
Prof. Dr. Tobias Weiß, weiss.tobias@fh-swf.de

Bewerbungen von Frauen sind ausdrücklich erwünscht und werden nach Maßgabe des Landesgleichstellungsgesetzes NRW bei gleicher Eignung, Befähigung und fachlicher Leistung bevorzugt berücksichtigt, sofern nicht in der Person eines Mitbewerbers liegende Gründe überwiegen. Bewerbungen geeigneter Schwerbehinderter und Gleichgestellter im Sinne des § 2 Abs. 3 Teil 1 SGB IX sind ebenfalls erwünscht.

Bitte bewerben Sie sich unter Angabe der Kennziffer **55/2024** mit folgenden Unterlagen:

- Anschreiben
- Lebenslauf
- Zeugnisse
- Publikationsliste
- Beschreibung bereits verantworteter Lehrveranstaltungen
- Forschungskonzept
- Lehrkonzept (inkl. möglicher Schwerpunktmodule; zusätzliche Module sind willkommen)
- Lehrvideo zum Thema „Intercultural Conflict Management“ (max. 10 Minuten)

bis zum **29.01.2025** über unser Online-Bewerbungsportal unter www.fh-swf.de/cms/stellen



www.fh-swf.de